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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA 
DEL PLE DE L’AJUNTAMENT 
DE 2 DE GENER DE 2006 

Lloc de la reunió:  Bunyola, Sala d’Actes de la Casa Consistorial 
Data:  2 de gener de 2006 
Hora de començament:  20:05 hores 
Hora d’acabament:  21:05 hores 
President:  Maria Cabot Payeras 
Membres presents:  Miquel Mateu Roig 

Cristina Munar Prats 
Francisco Sastre Vera 
Gabriel Batle Quetglas 
Pedro Martorell Pascual 
José Ibáñez Sánchez 
Miquel Negre Cabot 
Pere Joan Sabater Gamundí 
Bartomeu Togores Solivellas 
Guillem Riera Colom 

Membres que han excusat 
la seva absència:  Sebastià Mateu Balle 

Rubén de Enrique Llull 
Caràcter de la sessió:  Ordinari 
Convocatòria:  Primera 
Secretari:  Maria del Mar Gual Bigas 

1.  APROVACIÓ, SI S’ESCAU, DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA 
DE 7 DE NOVEMBRE DE 2005. 

El Sr. Mateu Roig comenta que a la pàgina 21, darrer paràgraf, quarta línea, ha 
de dir “no” en lloc de “ho”. 

El Sr. Sastre fa referència a la pàgina 20, segon paràgraf, i diu que ell recorda 
que va començar la seva intervenció dient que “si se pensaven que ell era un 
masoquista”  i això no  figura. A més, va  fer un chiste que tenia  relació amb el 
que  ell  estava  denunciant,  perquè  si  un  treu  un  argument,  l’altre  un 
contraargument  i  l’altre  un  contraargument  i per  una  cosa  tan  simple  com dir 
que  facin uns aparcament perquè tots hi estam d’acord, ens  tiram dues hores 
de reunió aquí. Afegeix que hi ha una cosa que va dir i tampoc apareix referent 
a  una  situació  històrica  d’aquest  ajuntament,  quan  el  Sr.  Ibàñez  va  fer 
referència a que se fes a la zona verda una estació del metro, i ell li va dir que 
no  tenia ni  idea de  lo que era una zona verda, perquè a una zona verda que 
tenen, no varen poder fer la residència de persones majors i això és important. 
Ell no vol que li desvirtuïn les poques vegades que agafa la paraula perquè això 
no  té  ni  cap  ni  peus.  Li  sap  greu  però  al  final  s’haurà  de  tornar  a  dur  la 
gravadora aquí perquè això no pot ésser. Pel que demana que figuri literalment 
lo que va dir a la cinta.
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Es sotmet a votació l’acta de la sessió ordinària de 7 de novembre de 2005, i 
s’obté el següent resultat: 

Vots a favor: 7, de la Sra. Batlessa i Srs. Ibáñez  i Martorell (EI), Srs. Negre i 
Sabater (PSIBPSOE), Sr. Togores (PSM) i del Sr. Riera (UM). 
Vots en contra: cap. 
Abstencions: 4, dels Srs. Mateu Roig, Sastre, Munar i Batle (PP). 

Per tant, l’acta és aprovada. 

2.  PROPOSTA  DE  LA  COMISSIÓ  ESPECIAL  DE  COMPTES  SOBRE 
L’APROVACIÓ  DEFINITIVA  DEL  COMPTE  GENERAL  PER  A 
L’EXERCICI 2003. 

La  Sra.  Batlessa  dóna  compte  de  la  proposta  de  la  Comissió  Especial  de 
Comptes que diu: 

“En compliment del que disposen els articles 208, 209 i 212 del RDL 2/2004, de 5 de març, 
pel que s’aprova el Text Refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals. 

La Comissió Especial de Comptes dictamina: 

Primer.  Informar  favorablement el Compte  general del municipi  de Bunyola corresponent  a 
l’exercici de 2003. 

Segon. Sotmetre a informació pública mitjançant l’edicte en el BOIB i en el tauler d’anuncis de 
la corporació, el Compte general amb l’informe d’aquesta Comissió Especial de Comptes, 
durant un termini de quinze dies i vuit més, perquè es puguin presentar les reclamacions, les 
esmenes i les observacions oportunes, que seran resoltes per la pròpia Comissió Especial de 
Comptes. 

El  Sr.  Sabater  explica  que  s’està  avançant  amb  el  termini  de  tancament  dels  comptes 
d’anys anteriors  i que aquesta s’hauria d’haver  tancat abans de  juny de 2004, però es va 
avançant  una  sèrie  de mesos  respecte  anys  anteriors. Diu  que  la  compte  general  per  a 
l’any 2004 intentaran tancarla abans de finalitzar el 2005. Hi ha un romanent de tresoreria, 
però  com  ja  va  dir  en  anys  anteriors,  s’ha  de  considerar  la  realitat  i  no  es  pot  fer  el 
reconeixement  extrajudicial  de  crèdit  fins  que  no  es  tenguin  les  comptes  al  dia,  però  el 
personal i el temps és el que és. Les comptes estan elaborades pels tècnics. 

El Sr. Mateu Roig comenta que encara no han pogut mirar les xifres i s’abstindran pendent 
de mirarles.  I  diu  que  li  hagués  agradat  que  l’actitud  de  l’oposició,  quan  ell  governava, 
hagués estat la mateixa. 

Es sotmet a votació la proposta sobre el dictamen del compte general de l’exercici 2003, i 
s’obté el següent resultat: 

Vots a  favor: 7, de  la Sra. Batlessa  i dels Sr. Martorell  (EI), Srs. Negre  i Sabater  (PSIB 
PSOE), Srs. Mateu Balle i Togores (PSM) i del Sr. Riera (UM). 
Vots en contra: cap. 
Abstencions: 5, dels Srs. Mateu Roig, Sastre, de Enrique, Batle i de la Sra. Munar (PP). 

Per tant, la proposta és informada favorablement.” 

El Sr. Sabater explica que es va dur a comissió especial de comptes, ha estat 
en exposició pública el temps que marca la llei, es remet a les seves paraules a
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la Comissió especial de Comptes, i com no hi ha hagut al∙legacions, es dur ara 
a aprovació definitiva. 

La Sra. Batlessa llegeix la següent proposta: 

En compliment del que disposen els articles 208, 209 i 212 del RDL 2/2004, de 
5 de març, pel que s’aprova el Text Refós de la Llei reguladora de les Hisendes 
Locals. 

Es proposa al Ple de l’Ajuntament: 

Primer.  Aprovar  el  Compte  general  del  municipi  de  Bunyola  corresponent  a 
l’exercici de 2003. 

Segon. Remetre el present acord al Tribunal de Comptes. 

Es  sotmet  a  votació  la  proposta  de  la  Comissió  Especial  de  Comptes  sobre 
l’aprovació  definitiva  del  compte  general  per  a  l’exercici  2003,  i  s’obté  el 
següent resultat: 

Vots a favor: 7, de la Sra. Batlessa i Srs. Ibáñez  i Martorell (EI), Srs. Negre i 
Sabater (PSIBPSOE), Sr. Togores (PSM) i del Sr. Riera (UM). 
Vots en contra: cap. 
Abstencions: 4, dels Srs. Mateu Roig, Sastre, Munar i Batle (PP). 

Per tant, la proposta és aprovada. 

3.  PROPOSTA  DE  LA  COMISSIÓ  INFORMATIVA  GENERAL  SOBRE 
L’APROVACIÓ  DE  L’ORDENANÇA  MUNICIPAL  REGULADORA  DE 
LA GESTIÓ DELS RESIDUS DE LA CONSTRUCCIÓ I DEMOLICIÓ. 

La  Sra.  Batlessa  dóna  compte  de  la  proposta  de  la  Comissió  Informativa 
General que diu: 

“Primer.  Aprovar inicialment l’Ordenança Municipal reguladora de la gestió dels residus de 
la construcció i demolició. 
Segon. Sotmetre l’expedient a la publicitat preceptiva, mitjançant la publicació d'anuncis en 
el  tauler d'edictes de  l'Ajuntament  i  en el BOIB, per  un  termini de 30 dies hàbils. Durant 
aquest  termini, els  interessats conformement  l’establert a  l'article 49.b)   de  la Llei 7/1985, 
de 2 d’abril, podran examinar l'expedient i presentarhi les reclamacions i suggeriments que 
creguin oportuns. 
Tercer. En el cas que no s'hagin presentat reclamacions, conformement a l'art. 49.c)  de la 
Llei 7/1985, s’entendrà definitivament adoptat l’acord fins aleshores provisional. 

ORDENANÇA MUNICIPAL REGULADORA DE LA GESTIÓ DELS RESIDUS DE LA 
CONSTRUCCIÓ I DEMOLICIÓ 

Article 1.
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L’objecte d’aquesta Ordenança és donar compliment, pel que fa a la gestió dels residus de 
construcció i demolició, a l’article 6 i article 8, darrer paràgraf, del Pla Director Sectorial per 
a la Gestió dels Residus de construcció, demolició, voluminosos i pneumàtics fora d’ús de 
l’illa de Mallorca, aprovat per acord del Ple del Consell Insular de Mallorca de dia 8 d’abril 
de  2002  (correcció  d’errades  aprovada  pel  Ple  de  dia  29  de  juliol  de  2002)  i  publicat 
íntegrament al BOIB núm. 141, de 23 de novembre de 2002. 

L’esmentat article 6 del Pla Director disposa que correspon als ajuntaments traslladar a les 
seves ordenances les mesures necessàries per al compliment de les obligacions que se’n 
derivin. D’altra part, l’article 8, en el darrer paràgraf, assenyala que els ajuntaments han de 
revisar les seves ordenances municipals amb l’objectiu d’adaptarles al que disposa l’article 
9 d’aquest Pla director sectorial. 

Article 2. 

Als  efectes  de  l’aplicació  d’aquesta  ordenança,  es  consideren  residus  de  la  construcció 
demolició els definits a la categoria 17 del Catàleg Europeu de Residus aprovat per Decisió 
2001/118/CE de la Comissió de les Comunitats Europees de 16 de gener de 2001. Aquesta 
categoria 17 s’incorpora com a Annex a l’ordenança. Tindran aquesta consideració aquells 
residus  assimilables  procedents  d’activitats  extractives  i  de  fabricació  de  productes 
ceràmics, rajoles, teules i altres materials de construcció. 

Article 3. 

Els productors de residus de construcció i demolició estan obligats a: 

1  A  presentar  adjunt  a  la  corresponent  sol∙licitud  de  llicència  d’obra  –tant  si  es  tracta 
d’obra major com d’obra menor un contracte formalitzat amb un gestor autoritzat pel servei 
públic insularitzat per gestionar els residus generats. 

2  Incorporar  al  projecte  d’execució  que  es  presenti  amb  la  sol∙licitud  de  la  llicència 
d’enderrocament, construcció, excavació o una altra que generi residus de construcció i/o 
demolició els següents continguts: 

a) Una avaluació del volum i les característiques dels residus que s’originen. 
b) L’avaluació, si escau, dels residus que no necessiten cap  tipus de  tractament  i que es 
puguin destinar directament a restauració de pedreres. Es poden destinar directament a la 
restauració de pedreres els  residus de construcció  i demolició que  tinguin  la consideració 
d’inerts  nets  (els  desmunts  i  terres  no  contaminades),  sempre  i  quan  es  compleixin  les 
següents condicions: 
i)  Que la decisió sigui presa pel promotor i/o pel constructor. 
ii)  Que ho autoritzi el director tècnic de l’obra. 
iii)  Que  estigui  previst  al  corresponent  projecte  d’obra  o  que  ho 
decideixi el director tècnic. 
iv)  Que es comuniqui al Consell de Mallorca. 
c)  Les  mesures  previstes  de  separació  en  origen  o  reciclatge  in  situ  durant  la  fase 
d’execució de l’obra. 
d) Una valoració econòmica del cost d’una gestió adequada dels residus generats. 

3  Dipositar una fiança a l’Ajuntament, en el cas d’obra menor, o al Consell de Mallorca, 
en el cas d’obra major, en el moment d’obtenir la llicència municipal, l’import de la qual serà 
d’un 125% dels costos estimats corresponents a una adequada gestió de residus generats 
en l’obra per mitjà del certificat de l’autor del projecte. En aquells casos en què es demostri 
la  dificultat  per  preveure  el  volum  de  residus,  l’import  de  la  fiança  serà  d’un  0’15%  del 
pressupost total de l’obra sotmesa a llicència. Quan l’Administració tingui constància que la 
valoració econòmica del cost d’una gestió adequada dels residus generats o el pressupost 
de  l’obra  no  s’adapten  a  la  realitat,  o  detecti  algun  defecte  en  la  base  de  càlcul,  podrà 
efectuar  una  valoració  econòmica  addicional,  que  serà  la  que  es  tindrà  en  compte  per 
calcular l’import de la fiança.
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Per tramitar la fiança s’han de tenir en consideració els següents aspectes: 

a) La fiança es pot constituir de qualsevol de les formes següents: 

i)  En metàl∙lic. 
ii)  Mitjançant aval atorgat per un establiment de crèdit, d’acord amb la normativa vigent. 
iii)  Mitjançant aval d’una societat de garantia recíproca, d’acord amb la normativa vigent. 

b) En el document de formalització de la fiança prestada per mitjà d’aval s’ha de fer constar 
el  consentiment  prestat  pel  fiador  o  avalista  a  l’extensió  de  la  responsabilitat  davant 
l’Administració en els mateixos termes que si la garantia fos constituïda pel mateix titular. 

c) La  fiança es  torna després de  la concessió del  final d’obra  i d’haver  justificat  la gestió 
adequada dels residus generats presentant el rebut de lliurament dels residus a les plantes 
del servei públic. El no compliment de les determinacions d’aquesta ordenança quant a la 
correcta gestió dels  residus de construcciódemolició,  serà motiu d’execució de  la  fiança, 
independentment de les sancions que puguin resultar d’aplicació. 

4  Realitzar la separació en origen de la manera següent: 

a) En tots els casos, separar i emmagatzemar de forma diferenciada els residus perillosos 
de la resta. 

b) Sempre que tècnicament sigui possible, i a excepció de les obres menors en les quals es 
generi un volum inferior a 5 metres cúbics de residus, s’estableix l’obligatorietat de separar 
les següents fraccions de residus no perillosos: 

i)  Residus inerts (ceràmics, restes de formigó, terres i similars). 
ii)  Restes  de  residus:  envasos  de  qualsevol  tipus,  restes metàl∙liques,  restes  de  fusta, 
plàstic i similars i altres residus no perillosos. 

c) Els contenidors han de disposar de tancament per evitar abocaments incontrolats. 

5  Responsabilitzarse del  transport de residus, mitjançant  transportista registrat,  fins als 
centres de transferència i pretractament o a les plantes de tractament incloses en el servei 
públic insularitzat del Consell de Mallorca. 

6  Abonar els costs que origini la gestió dels residus de construcció i demolició generats. 

Article 4. Responsabilitat administrativa i règim sancionador. 

Les infraccions d’aquesta ordenança seran sancionades d’acord amb el previst a la llei 
10/1998 de 21 d’abril de residus, sense perjudici de les corresponents responsabilitats civils 
i penals, mitjançant procediment sancionador tramitat d’acord amb el Decret 14/1994 de 10 
de febrer, pel qual s’aprova el Reglament del procediment a seguir per l’Administració de la 
Comunitat Autònoma de les Illes Balears en l’exercici de la potestat sancionadora. 

Disposició addicional única. 

En tot allò no previst en aquesta ordenança, serà d’aplicació el Pla Director Sectorial per a 
la Gestió  dels  residus  de  construcció  i  demolició,  voluminosos  i  pneumàtics  fora  d’ús  de 
l’illa de Mallorca (BOIB núm. 141 de 23112002), i normativa complementària. 

Disposició final única. 

Aquesta ordenança, d’acord amb l’article 70.2 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de 
les bases de règim local, entrarà en vigor una vegada hagi transcorregut el termini previst a 
l’article  65.2  del  mateix  text  legal,  sense  perjudici  que  les  obligacions  imposades  als 
productors no siguin exigibles fins tres mesos abans de l’inici del servei públic  insularitzat 
del Consell de Mallorca, en virtut de la disposició transitòria quarta del Pla Director Sectorial
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per a la gestió dels residus de construcció, demolició, voluminosos  i pneumàtics fora d’ús 
de  l’illa  de  Mallorca  i,  per  tant,  aquesta  ordenança  s’aplicarà  a  les  llicències  d’obra  les 
sol∙licituds de les quals tinguin entrada a l’Ajuntament a partir de tres mesos abans de l’inici 
del servei públic insularitzat del Consell de Mallorca previst en el Pla Director Sectorial. 

ANNEX 

Categoria 17: Residus de la construcció i demolició del Llistat Europeu de Residus. 

17. RESIDUS DE LA CONSTRUCCIÓ I DEMOLICIÓ (INCLOSA LA TERRA EXCAVADA 
DE ZONES CONTAMINADES). 

17 01 Formigó, maons, teules i materials ceràmics. 

17 01 01 Formigó. 

17 01 02 Maons. 

17 01 03 Teules i materials ceràmics. 

17 01 06 Mescles o fraccions separades, de formigó, maons, teules i materials ceràmics 
que contenen substàncies perilloses. 

17 01 07 Mescles de formigó, maons, teules i materials ceràmics, distintes de les 
especificades en el codi 17 01 06. 

17 02    Fusta, vidre i plàstic. 

17 02 01 Fusta. 

17 02 02 Vidre. 

17 02 03 Plàstic. 

17 02 04 Vidre, plàstic i fusta que contenen substàncies perilloses o estan contaminades 
per elles. 

17 03 Mescles bituminoses, quitrà d’hulla  i altres productes quitranats. 

17 03 01 Mescles bituminoses que contenen quitrà d’hulla. 

17 03 02 Mescles bituminoses distintes de les especificades en el codi 17 03 01. 

17 03 03 Quitrà d’hulla i productes quitranats. 

17 04 Metalls (inclosos els seus aliatges). 

17 04 01 Coure, bronze, llautó. 

17 04 02 Alumini. 

17 04 03 Plom. 

17 04 04 Zinc. 

17 04 05 Ferro i acer. 

17 04 06 Estany. 

17 04 07 Metalls mesclats
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17 04 09 Residus metàl∙lics contaminats amb substàncies perilloses. 

17 04 10 Cables que contenen hidrocarburs, quitrà d’hulla i altres substàncies perilloses. 

17 04 11 Cables distints dels especificats en el codi 17 04 10. 

17 05  Terra (inclosa l’excavada de zones contaminades), pedres i fangs de drenatge. 

17 05 03 Terra i pedres que contenen substàncies perilloses. 

17 05 04 Terra i pedres distintes de les especificades en el codi 17 05 03. 

17 05 05 Fangs de drenatge que contenen substàncies perilloses. 

17 05 06 Fangs de drenatge distints dels especificats en el codi 17 05 05. 

17 05 07 Balast de vies fèrries que conté  substàncies perilloses. 

17 05 08 Balast de vies fèrries distint de l’especificat en el codi 17 05 07. 

17 06  Materials d’aïllament i materials de construcció que contenen amiant. 

17 06 01 Materials d’aïllament que contenen amiant. 

17  06  03  Altres  materials  d’aïllament  que  consisteixen  en  ,  o  contenen,  substàncies 
perilloses. 

17 06 04 Materials d’aïllament distints dels especificats en els codis 17 06 01 i 17 06 03. 

17 06 05 Materials de construcció que contenen amiant. 

17 08  Materials de construcció a base de guix. 

17 08 01 Materials de construcció a base de guix contaminats amb substàncies perilloses. 

17 08 02  Materials de construcció a base de guix distints dels especificats en el codi 17 08 
01. 

17 09 Altres residus de construcció i demolició. 

17 09 01 Residus de construcció i demolició que contenen mercuri. 

17 09 02 Residus de construcció  i demolició que contenen PCB (per exemple, segellants 
que  contenen  PCB,  revestiments  de  sòl  a  base  de  resines  que  contenen  PCB, 
acristallaments dobles que contenen PCB, condensadors que contenen PCB). 

17  09  03  Altres  residus  de  construcció  i  demolició  (inclosos  els  residus  mesclats)  que 
contenen substàncies perilloses. 

17 09 04 Residus mesclats de construcció i demolició distints dels especificats en els codis 
17 09 01, 17 09 02 i 17 09 03.” 

El Sr. Riera explica que aquesta ordenança ja preveia el Pla Director de Residus del 2002 
que es va publicar al BOIB nº 141, de 23 de novembre, i que adjunta un còpia d’aquest Pla 
Director  a  l’expedient.  Diu  que  els  ajuntaments  tenen  vint  mesos  per  adaptar  les  seves 
ordenances al que preveu el Pla Director, per tant, és molt important que els ajuntaments 
tenguin aprovada aquesta ordenança abans de febrer de 2006. També adjunta l’informe de 
la  Conselleria  d’Interior  sobre  l’ordenança  que  van  a  aprovar  i  comenta  que  és  una 
ordenança tipus que avarca tot el que estableix el Pla Director i que la Conselleria de Medi
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Ambient també va fer el dictamen oportú. Bàsicament, es tracta de regular la gestió a nivell 
municipal  dels  enderrocs  tal  i  com marca  el  Pla  Director.  També  adjunta  un  fulletó  que 
explica  quin  el  servei  que  van  a  posar  en marxa  i  és  important  el  coneixement  d’aquest 
tema. A nivell d’informació, diu que a dia d’avui dels 53 ajuntaments, hi ha 28 ajuntaments 
que  ja  han  aprovat  aquesta  ordenança  municipal  que  és  estàndard  per  tots  els 
ajuntaments. La novetat més important és que, per poder obtenir llicència per obra major o 
per obra menor, el promotor haurà de presentar a més tres documents: un contracte amb 
l’empresa concessionari MAC insular, una valoració quantitativa dels residus que produirà 
l’obra  en  qüestió  i  un  aval  del  33%  del  cost  dels  residus  que  s’ha  de  presentar  a 
l’ajuntament. L’ordenança també obliga a que l’obra tengui dos contenidors tancats per tal 
d’evitar abocaments en ells. 

El  Sr.  Sabater  comenta  que  la  Resolució  de  25  de  novembre  de  2002  del  Consell  de 
Mallorca,  a  la  Disposició  Addicional  4  del  Pla  Director  fa  referència  a  la  restauració  de 
pedreres única i exclusivament. I demana si tot va destinat a això. 

El Sr. Riera li contesta que sí. 

Es sotmet a votació l’aprovació l’Ordenança municipal reguladora de la gestió dels residus 
de la construcció i demolició, i s’obté el següent resultat: 

Vots  a  favor:  9,  de  la Sra.  Batlessa  i  del  Sr. Martorell  (EI),  Srs.  Sabater  i  Negre  (PSIB 
PSOE), Sr. Togores (PSMEN), Sr. Riera (UM) i dels Srs. Mateu Roig, Sastre i Sra. Munar 
(PP). 
Vots en contra: cap. 
Abstencions: 1, del Sr. Batle (PP). 

Per tant, la proposta és informada favorablement.” 

El  Sr.  Riera  explica  que  a  novembre  de  2002  es  va  aprovar  al  Consell  de 
Mallorca el Pla Director Sectorial de  residus de demolició, que preveia al  seu 
article 6.c que els ajuntaments adaptaran en un termini no superior a 6 mesos 
el que marcava el Pla Director a les seves ordenances. A dia d’avui, més d’un 
80% dels ajuntaments de Mallorca ja tenen aprovada l’ordenança específica de 
gestió  de  residus  de  la  construcció  i  demolició.  Aquest  és  un  servei  públic 
insularitzat que se posarà en marxa dia 16 de febrer, d’acord amb la publicació 
del BOIB, per  tant,  Bunyola  havia de  tenir  aprovada aquesta  ordenança,  que 
recull el que marca el Pla Director,  i és una ordenança estàndard per  tots els 
ajuntaments.  Lo  que  pretén  és  que,  a  partir  de  la  seva  posada  en  marxa, 
ordenar des d’un punt de vista de  tramitació municipal,  la gestió dels  residus 
que se generin dins el municipi, és a dir, que a partir d’un moment determinat 
deixem de tirar els residus a les cunetes o al camp, allà on no toca, i que vagin 
a una planta de tractament per poder reutilitzarlos mitjançant reciclatge. 

Es  sotmet  a  votació  la  proposta  sobre  l’aprovació  de  l’ordenança  municipal 
reguladora  de  la  gestió  dels  residus  de  la  construcció  i  demolició,  i  s’obté  el 
següent resultat: 

Vots a favor: 10, de la Sra. Batlessa i Srs. Ibáñez  i Martorell (EI), Srs. Negre i 
Sabater  (PSIBPSOE),  Sr.  Togores  (PSM),  Sr.  Riera  (UM)  i  dels  Srs.  Mateu 
Roig, Sastre i Munar (PP). 
Vots en contra: cap. 
Abstencions: 1, del Sr. Batle (PP). 

Per tant, la proposta és aprovada.
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4.  PROPOSTA DE LA COMISSIÓ ESPECIAL DE COMPTES SOBRE LA 
MODIFICACIÓ  DE  L’ORDENANÇA  FISCAL  REGULADORA  DE  LA 
TAXA  DEL  SERVEI  DE  TRACTAMENT,  TRANSFERÈNCIA  I 
TRANSPORT DE RESIDUS SÒLIDS. 

La  Sra.  Batlessa  dóna  compte  de  la  proposta  de  la  Comissió  Especial  de 
Comptes que diu: 

“Primer. Aprovar, amb caràcter provisional i d’acord amb la documentació que s'adjunta, la 
modificació  de  l’Ordenança  Fiscal  reguladora  de  la  taxa  pel  servei  de  tractament, 
transferència i transport de residus sòlids. 

Segon.  Sotmetre  l'expedient  a  la  tramitació  i  a  la  publicitat  preceptiva,  mitjançant  la 
publicació d'anuncis en el tauler d'edictes de l'Ajuntament i en el BOIB, per un termini de 30 
dies  hàbils.  Durant  aquest  termini,  els  interessats  conformement  a  l'article  17  del  RDL 
2/2004,  de  5  de  març,  podran  examinar  l'expedient  i  presentarhi  les  reclamacions  que 
tenguin per convenients. 

Tercer.  En  el  cas  que  no  s'hagin  presentat  reclamacions,  conformement  a  l'art.17.3  del 
RDL  2/2004,  de  5  de març,  els  acords  anteriors  es consideraran  aprovats  definitivament 
sense cap més tràmit. 

MODIFICACIÓ DE L’ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DE LA TAXA PEL SERVEI DE 
TRACTAMENT, TRANSFERÈNCIA I TRANSPORT DE RESIDUS SÒLIDS URBANS. 

QUOTA TRIBUTÀRIA 
Article quart. 

1. Les tarifes a aplicar seran les següents: 

Concepte:  Euros: 

B1. HABITATGES  66,83 
B2. COMERÇOS  119,80 
B3. BARS  120,32 
B4. ULTRAMARINS  175,01 
B5. ACT ECONÒMIQUES  181,50 
B6. ALTRES  123,97 
B7. RESTAURANTS  408,37 
B8. ULTRAMARINS 1  240,65 
B9. RESTAURANTS 1  350,03 
B10. BANCS  65,63 
B11. RESTAURACIÓALLOTJAMENT  546,92 

ESTABLIMENTS EMPRESARIALS EN SÒL RÚSTIC 

SUBJECTES PASSIUS  TARIFA 
(euros) 

TARIFA QUAN ES PRESTI LA 
RECOLLIDA SELECTIVA DE 

RESIDUS (euros) 
1. Grans establiments de restauració que 
inclouen espectacle 

30.592,52  24.474,02 

2. Grans establiments de restauració  4.894,80  3.915,84 
3. Mitjans establiments de restauració  3.441,66  2.753,33 
4. Petits establiments de restauració  1.733,58  1.386,86 
5. Altres establiments en sòl rústic  917,78  734,22
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HOSPITAL JOAN MARCH  15.288,90 euros 

2.  Les  tarifes  esmentades  tenen  caràcter  irreduïble  i  corresponen  a  una  anualitat 
repercutintse al padró final de la taxa per la prestació del servei de recollida de fems. 

3. A la tarifa resultant li serà d’aplicació l’Impost sobre el Valor Afegit (IVA) quan legalment 
procedeixi. 

4. El pagament de  les quotes establertes als apartats  “Establiments empresarials en sòl 
rústic” i “Hospital Joan March” serà susceptible de fraccionament. 

5.  La  tarifa  bonificada  s’aplicarà  a  aquells  establiments  empresarials  en  sòl  rústic  que 
signin  un  Conveni  en  matèria  de  Recollida  Selectiva  de  Residus,  amb  l’Ajuntament  de 
Bunyola. 

El Sr. Sabater explica que es dur a dictamen la modificació d’aquesta ordenança fiscal en 
base  a  les  reduccions  del  segon  grup  de  contribuents.  Únicament  es  fan  unes 
modificacions,  no  es  dur  l’increment  de  la  taxa  d’incineració  aprovada  pel  Consell  de 
Mallorca.  Aquesta  reducció  només  seria  aplicable  als  establiments  de  restauració  en  sòl 
rústic  que  s’adhereixin  a  un  conveni  sobre  reducció  de  residus,  i  aquesta  reducció  està 
basada en un estudi econòmic, dut a  terme amb  les dades  facilitades per  la  tècnica que 
actualment té contractada l’ajuntament per l’aplicació d’un nou sistema de recollida. 

El Sr. Negre explica que s’ha fet un estudi d’anàlisi al productor que genera més residus, 
que és Son Amar. Així es comprova que, si aquest gran productor separa els  residus, es 
redueix el fems que es du a Son Reus d’una forma molt considerable. D’altra banda, hi ha 
molts d’establiments que  tenen tancat una sèrie de mesos degut a  la  reducció de clients. 
Per  tant, un productor que  tenia un elevat volum de fems, a partir del  reciclatge, s’ha vist 
una  reducció  de  les  fraccions. De  tal manera  que  veient  el  comportament  de Son Amar 
amb les dades que Gesba passa cada mes, hi ha una reducció en promig de quasi un 14% 
del volum total de  lo recollit a Bunyola. Per això, creuen que si es  fa bé  la separació,  les 
tones a pagar disminuiran i es poden reduir les tarifes que s’estan aplicant actualment. 

La  Sra.  Batlessa  comenta  que  es  farà  en  base  a  convenis  que  es  signin  amb  els  que 
acceptin fer reciclatge així com toca, i mitjançant un conveni amb el Consell de Mallorca per 
a que reculli gratuïtament les fraccions dels grans productors. 

El  Sr.  Sabater  afegeix  que  la  bonificació  només  s’aplicarà  a  aquells  establiments  de 
restauració en sòl rústic que s’adhereixin a aquest conveni de recollida selectiva. 

El  Sr. Mateu Roig  afirma  que  es mescla  una  cosa  amb  l’altra. D’una  banda,  hi  ha  unes 
taxes aprovades en funció del servei que se fa i aquestes taxes es varen calcular en funció 
de  les  tones generades, per  tant, el  fet de que es vulgui  fer una  reducció per  tenir obert 
menys  temps, ha d’anar en  funció a  les  tones que generen,  ja que si  tenen obert menys 
mesos  faran  menys  tones.  També  es  va  fer  un  estudi  al  sòl  rústic  mirant  les  tones 
generades als darrers anys. Aquestes taxes s’han de revisar i s’han de calcular en funció 
de  les  tones que generen. D’altra banda, diuen que es vol canviar el sistema de recollida 
només en el nucli urbà, i creu que no s’ha de discriminar a ningú. Si als establiments en sòl 
rústic se’ls bonifica pel fet de que separen, també s’ha de bonificar als del nucli urbà. Per 
tant, no els hi pareix bé perquè si es canvien les taxes s’ha de fer en funció al nou sistema i 
no li pareix bé que només es faci una reducció als establiments en sòl rústic. 

El  Sr.  Negre  argumenta  que  estava  pensat  només  començar  per  Bunyola  però  després 
varen veure lògic també ferho a Palmanyola, i si es feia també a Palmanyola, lògicament 
també  es  feria  a  la  resta  del  municipi.  Referent  al  conveni  que  es  pensa  signar  amb  el 
Consell de Mallorca pels grans productors, els altres ciutadans  també es veuran afavorits 
perquè no pensen aplicar aquesta puja del 15,7% anunciada pel Consell, i pensen que una 
vegada  que  tenguin  els  resultats,  si  són  com als municipis  que  ho  han  fet  bé,  es  podrà 
reduir la taxa, però s’haurà de fer amb els resultats d’un any. I si l’any que ve l’experiència
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ha estat bona, també pensen incloure com a grans productors als altres restaurants, però 
per fer això necessiten tenir una base per calcular i s’ha d’esperar. 

El  Sr.  Mateu  Roig  demana  al  Sr.  Negre  perquè  només  s’aplica  als  establiments  en  sòl 
rústic. 

El  Sr.  Negre  li  contesta  que  hi  ha  un  compromís  de  que  ells  separaran.  Després  de 
l’experiència  a  Son  Amar  i  una  vegada  xerrat  amb  els  grans  productors,  ells  els  han 
confirmat  que  separaran.  De  totes  maneres,  si  no  se  separés  i  ho  fessin  malament,  la 
reducció està d’acord amb els resultats, i si no separen no tendran bonificació, per això hi 
haurà un seguiment. 

La Sra. Batlessa afirma que durant  tot  l’estiu el Sr. Negre ha anat a Son Amar a explicar 
com s’havia de fer la separació. Lo que no se pot pretendre són uns resultats, que encara 
s’estan  explicant  al  poble,  quan  als  productors  singulars  ja  se’ls  ha  explicat  i  s’ha  fet  un 
seguiment de  les  tones a partir del mes de  juny, per  tant, no parteixen de  zero  amb els 
productors singulars sinó que duen sis mesos fent feina amb ells. No és fer una bonificació 
sinó  que  tenguin  la  possibilitat  de  demostrar  que  saben  reciclar  i  d’aquesta  manera 
disminueixen la quantitat de fems de rebuig i augmenten el reciclatge, que això és del que 
es tracta. 

El  Sr.  Negre  afegeix  que  si  aconsegueixen  que  els  grans  productors  facin  separació  es 
reduirà un  45% del  total de  la  recollida, pel que es  té assegurat un èxit bastant gran de 
partida. 

La  Sra.  Batlessa  explica  que  als  petits  productors  s’està  fent  una  experiència  pilot  de 
recollida de vidre mitjançant  la  feina de  la brigada de  l’ajuntament. Per  tant, és una  feina 
que s’està fent a poc a poc i al gros del poble es farà quan la gent estigui preparada. 

El Sr. Mateu Roig diu que no li pareix bé que es discrimini a altre gent del municipi perquè 
s’està fent una política totalment discriminatòria per alguns residents del municipi. Ja es va 
intentà  fer  amb  la  recollida  selectiva  al  nucli  urbà,  on  ells  varen  dir  el  que  pensaven  i 
s’alegra de que s’hagi rectificat i s’hagi decidit ferho a tot el municipi, perquè pensaven que 
només  ferho  a  una  part  era  una  discriminació.  Però  ara  pensa  que  això  és  una 
discriminació a  tots els altres que no són establiments empresarials en sòl  rústic  i  entén 
que s’hagi fet molta feina amb aquest restaurant, però s’hagués pogut fer la mateixa feina 
amb altres restaurants que no estan a dins sòl  rústic. Continua dient que aquestes  taxes 
van en funció del cost,  i el cost va en funció de les tones que se generen, se duen a Son 
Reus i se paguen. Per tant, s’han de calcular les tones que se duen a Son Reus i que se 
paguen, i després aquest cost s’ha de repercutir en els que el generen. I lis pareix bé que 
es bonifiqui però no que no es bonifiqui a tothom per  igual, perquè no es pot beneficiar a 
una part del municipi i a l’altra no. Diu que no hi ha tants de restaurants i que no du tanta 
feina aplicar aquesta  reducció als  restaurants d’aquí. Creu que s’està mesclant una cosa 
amb l’altra i que realment no se sap que se vol fer. Ara hi ha hagut un increment de la taxa 
del Consell Insular i s’ha de veure què suposa en quan a la modificació del cost i les tones 
generades, pel que s’ha de veure què costa aquest servei i repercutirho a tothom, però no 
es pot discriminar a ningú. 

El Sr. Negre insisteix en que s’ha de tenir en compte que es comença una filosofia nova de 
recollida de fems a Bunyola. Des d’un punt de vista ecològic, tots ja haurien de reciclar, ja 
que actualment es  tira de  tot  i  necessàriament s’ha  d’educar a  la gent per  a que separi. 
També vol dir que a Bunyola la gent ha respost perquè quan varen començar la legislatura 
estaven el nº 27 de la llista en relació a les persones de reciclatge, i en aquests moments 
estan en el nº 10 de la llista en el vidre i cartró i en el nº 11 en els envasos. Per tant, hi ha 
molta gent que està disposta a reciclar i, si això redueix la factura, millor. Diu que abans de 
reduir la taxa han fet la prova i a més se’ls vigilarà. Ell no vol causar un perjudici econòmic 
a  l’ajuntament  fent una bonificació general que no sap com sortirà,  i  si  surt bé, es podrà 
l’any que ve reduir el rebut del fems.
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La Sra. Munar demana si es bonificarà als grans productors o només bonifiquen als de sòl 
rústic,  perquè  en  sòl  rústic  hi  pot  haver  establiments  del  mateix  tamany  que  els 
establiments de Bunyola o Palmanyola. 

El Sr. Negre  li  respon que si aconsegueixen que aquesta gent  separi des del primer  dia 
tenen assegurada una baixada del volum de fems d’un 45%. 

La Sra. Batlessa explica que l’idea és eliminar els contenidors però a sòl rústic no es poden 
eliminar perquè no és pot anar a cada un d’ells, en canvi, a zona urbana sí que cada casa 
traurà la seva bossa a l’hora que es digui. Per tant, a sòl rústic es fa d’una manera diferent 
que la zona urbana, i a sòl rústic, els establiments han de col∙laborar perquè no es pot fer la 
recollida porta a porta. Diu que ho faran només als productors que estan en sòl rústic, que 
vulguin reciclar així com toca i que es comprovi que ho fan. Pel que comencen al sòl rústic 
allà  on  la  recollida  porta  a  porta  és  pràcticament  impossible  i  es  cerquen  maneres 
d’avançar en aquest tema. S’ha d’anar a poc a poc i sobresegurs, i diu que vol rompre una 
llança,  per  la  feinada  que  s’està  fent  amb  aquest  tema  per  poder  ésser  un  dels  pobles 
capdavanters en la recollida porta a porta, a favor de la gent que hi està fent feina. 

El  Sr.  Mateu  Roig  vol  sabre  si  aquesta  bonificació  pels  establiments  en  sòl  rústic  és 
discriminatori  pels  altres  o  no,  i  diu  que  no  li  han  contestat.  Perquè  això  que  estan  fent 
discrimina a la major part dels residents en el municipi de Bunyola ja que s’està afavorint a 
uns propietaris  i als altres no. Si es vol bonificar a la gent, s’ha de bonificar a tothom, i si 
s’ha fet tanta feina, s’ha de fer per tots. Diu que si es tenen les xifres de Son Amar i s’han 
reduït,  se  li  hauria  de  reduir  la  taxa  en  funció  de  la  reducció  del  cost.  A  més,  hi  ha 
restaurants en sòl rústic que poden produir menys que algun que està en sòl urbà i no se li 
dóna l’oportunitat de firmar un conveni. 

El Sr. Negre explica que als que estan al nucli urbà de Bunyola i Palmanyola se’ls recollirà 
el fems per part de l’ajuntament durant dies alterns, i que s’informarà a la gent. 

El Sr. Mateu Roig diu al Sr. Negre que no importa que els expliqui res més i que lo que està 
clar és que s’està discriminant a més del 99% dels  residents del municipi.  I  la  realitat és 
que s’està aprovant una  taxa per establir una bonificació a 8 ò 10 establiments  i  tots els 
altres no tenen dret a obtenir aquesta bonificació malgrat tenguin la intenció de reciclar i, de 
fet, ho separin. Hi haurà uns que pagaran més que els altres i faran exactament lo mateix. 
Diu que abans a sòl rústic no hi havia recollida i tenien un servei privat contractat, i quan es 
va  tenir  l’estudi  global  es  va  posar  el  nou  servei  en marxa,  però  es  va  posar  per  tot  el 
municipi. 

El Sr. Sabater comenta que per part de l’àrea econòmica no té perquè suposar cap trauma 
ampliar  la  bonificació  a  la  resta  d’establiments  de  restauració  i  que  estan  parlant  d’un 
màxim d’una vintena d’establiments. 

El Sr. Mateu Roig afirma que estan xerrant d’un número limitat d’establiments i que no és 
tan mal de fer. Ell demana que s’apliqui per tots igual i, en quan a la desviació econòmica, 
ells han de sabre si hi ha un desequilibri entre lo que cobren i  lo que gasten, i lo que s’ha 
de fer és ajustar aquest desequilibri, a lo millor han de pagar menys ja que s’ha incrementat 
el padró de subjectes passius de fems i es redueix el cost perquè cada vegada hi ha menys 
tones. 

La Sra. Batlessa li contesta que aquest estudi està fet i que s’ha disminuït el volum de fems 
normal,  però  s’ha  augmentat  el  número  de  voluminosos  i  els  viatges  extraordinaris  que 
s’han hagut de fer. 

El Sr. Mateu Roig demana que li doni aquest estudi a un paper. 

La Sra. Batlessa li respon que li està explicant i que actualment s’està recaptant lo mateix 
que  es  paga,  és  a  dir,  el  que  es  paga  de  voluminosos  de  manera  extraordinari  va  en 
compensació de la disminució del fems.
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El Sr. Mateu Roig diu que la Comissió de Comptes no sap què s’està pagant i reitera que 
amb aquesta modificació s’està discriminant a  la major part de residents del municipi  i el 
seu grup no està d’acord amb la discriminació. 

Es sotmet a votació la modificació de l’ordenança fiscal reguladora de la taxa del servei de 
tractament, transferència i transport de residus sòlids, i s’obté el següent resultat: 

Vots a favor: 8, de la Sra. Batlessa i dels Srs. Martorell i Ibáñez (EI), Srs. Negre i Sabater 
(PSIBPSOE), Srs. Mateu Balle i Togores (PSM) i del Sr. Riera (UM). 
Vots en contra: cap. 
Abstencions: 3, dels Srs. Mateu Roig, Batle i de la Sra. Munar (PP). 

Per tant, la proposta és informada favorablement.” 

El Sr. Negre explica que el que se pretén és, que una vegada que estigui en 
marxa el nou sistema de recollida porta a porta, donar unes bonificacions si es 
compleixen  unes  normes,  per  a  que  els  grans  productors  tenguin  una 
bonificació  al  rebut  de  fems.  Després  d’haver  fet  un  estudi  al  productor més 
gros,  si aconseguim que els grans productors  facin bé el  reciclatge,  tendríem 
un 75% de reciclatge correcta, amb  lo que se reduiria un percentatge molt alt 
del fems que se dur a Son Reus. 

El  Sr.  Mateu  Roig  afirma  que  a  ells  no  els  sembla  bé  que  es  bonifiquin  a 
aquests  subjectes  passius,  és  a  dir,  als  establiments  de  restauració  en  sòl 
rústic, per  tal de sensibilitzarlos amb  la  recollida selectiva, però no els pareix 
bé que es discrimini a la major part de la població i no entenen perquè no s’ha 
de  bonificar  a  tots  els  subjectes  passius  que  també  es  comprometen  a  fer 
aquesta  separació.  Aquí  només  estan  parlant  de  10  ò  15  subjectes  passius 
però  tots  als  altres  que  estan  al  padró  de  recollida  de  fems  no  es  veuen 
beneficiats  per  aquesta  mesura,  malgrat  també  hauran  de  separar  i  triar  el 
fems. Per  tant, pensen que això és  fruit d’una  improvisació d’aquest equip de 
govern.  S’ha  parlat  de  que  això  se  posarà  en  marxa  un  nou  sistema  de 
recollida,  que  segurament  suposarà  un  nou  contracte  i,  per  tant,  s’haurà  de 
canviar el preu. També variarà el número de tones de fems per incinerar que es 
duran a Son Reus, això suposarà una variació tant de les despeses com dels 
ingressos. Probablement, des de que se va iniciar aquest sistema, ha variat el 
padró i hi ha un major nombre de subjectes passius al padró de la recollida de 
fems, pel que hi ha hagut una variació de les dades econòmiques. Troben que 
s’està improvisant i no se fa un estudi com cal per aplicar aquest nou sistema, 
que suposaria fer un càlcul de quines són les despeses derivades de l’aplicació 
del nou sistema i quines són les despeses derivades del trasllat de les tones de 
fems a Son Reus. En funció d’aquestes despeses de recollida i tractament i en 
funció del número de subjectes passius del padró, s’hauria de fer un càlcul del 
que realment han de pagar els usuaris. I una vegada fet això, si l’ajuntament vol 
bonificar que bonifiqui però que bonifiqui a tothom, no només a una dotzena de 
contribuents. Consideren que és discriminatori per a la major part dels residents 
del municipi i que és fruit d’una improvisació total d’aquest equip de govern. 

Es sotmet a votació la proposta de la Comissió Especial de Comptes sobre la 
modificació de l’ordenança fiscal reguladora de la taxa del servei de tractament, 
transferència i transport de residus sòlids, i s’obté el següent resultat:
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Vots a favor: 7, de la Sra. Batlessa i Srs. Ibáñez  i Martorell (EI), Srs. Negre i 
Sabater (PSIBPSOE), Sr. Togores (PSM) i del Sr. Riera (UM). 
Vots en contra: 4, dels Srs. Mateu Roig, Sastre, Munar i Batle (PP). 
Abstencions: cap. 

Per tant, la proposta és aprovada. 

5.  DONAR  COMPTE  DELS  DECRETS  DE  BATLIA  NÚMS.  43/2005  AL 
51/2005, AMBDÓS INCLOSOS. 

La  Sra.  Batlessa  dóna  compte  dels  Decrets  de  Batlia  núms.  43/2005  al 
51/2005, ambdós inclosos, còpia dels quals ha estat tramesa juntament amb la 
convocatòria de la present sessió. 

6.  DONAR  COMPTE  DE  LA  SOL∙LICITUD  DE  FINANÇAMENT  AMB 
CÀRREC  AL  FONS  FINANCER  DE  L’ESTAT  PER  A  LA 
MODERNITZACIÓ DE LES INFRASTRUCTURES TURÍSTIQUES. 

El Sr. Negre explica que al BOE de data 6 de maig de 2005 va sortir publicada 
la possibilitat d’obtenir un crèdit de 15 anys a mig punt d’interès amb cinc anys 
de carència. Hi ha dos requisits que són l’envelliment d’edificis públics de tipus 
històric o cultural i un 30% va destinat a particulars. Han demanat la reforma de 
la plaça i també el refugi de Sa Comuna, que està en mal estat. El pressupost 
total de les obres que ha presentat l’ajuntament són 397.303,51€, el pressupost 
total de les tres obres privades ascendeix a 247.147,14€ i el global sumant les 
dues partides seria de 644.450€. 

El Sr. Mateu Roig afirma que a aquest punt es veu l’actitud de l’equip de govern 
en  quant  a  la  manca  de  participació  i  diàleg  amb  tots  els  membres  de  la 
corporació.  Això  és  un  convocatòria  del  BOE  on  l’Estat  convocava  als 
ajuntaments  a  presentar  projectes  i  ara  es  troben amb un  fet  consumat  i  els 
regidors del seu grup no han tingut l’oportunitat de proposar algunes obres que 
haguessin  considerat  necessaris  pel  municipi  de  Bunyola.  Una  vegada  més 
s’ha perdut l’oportunitat de poder consensuar entre tots els grups els projectes 
que s’havien de presentar a aquesta convocatòria i poden recordar antecedents 
com el  pla  de desestacionalització  turística, el  pla  d’obres  i  serveis,  totes  les 
convocatòries que se fan, on l’equip de govern unilateralment acorda presentar 
els projectes sense  tenir en compte als altres membres de  la corporació. Per 
tant,  queda  de  manifest  la  poca  participació  i  el  poc  diàleg  que  està  oferint 
aquest equip de govern als membres de la corporació. 

7.  DONAR  COMPTE  DE  LA  RENÚNCIA  DEL  SR.  PERE  J.  SABATER 
GAMUNDÍ COM A REGIDOR DE L’AJUNTAMENT DE BUNYOLA. 

La  Sra.  Batlessa  llegeix  la  renúncia  del  Sr. Pere  J.  Sabater Gamundí  com  a 
regidor de l’Ajuntament de Bunyola:
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“D.  Pere  J.  Sabater  Gamundí,  con  NIF  43026443K,  concejal  electo  por  la 
candidatura  presentada  por  PSOE  al  Excmo.  Ajuntament  de  Bunyola  en  las 
elecciones locales celebradas en 2003, y como mejor en derecho corresponda, 

MANIFIESTA: 

Que,  y  debido  a  circunstancias  personales,  profesionales  y  de  otra  índole, 
presenta  mediante  el  presente  su  RENUNCIA  IRREVOCABLE  al  Acta  de 
Concejal. 

Que, y de acuerdo con la legislación vigente en materia de Régimen Local, se 
deberá dar cuenta de la renuncia en el primer pleno que la Corporación celebre 
y a efectos de que esta se dé por enterada y sea efectiva la misma. 

Que el primer pleno a celebrar por  la Corporación del Excmo. Ajuntament de 
Bunyola es el Ordinario de dia 2 de enero de 2006. 

SOLICITA: 

Que, y de acuerdo con la legislación vigente, se dé cuenta al Pleno del Excmo. 
Ajuntament de Bunyola en la sesión ordinaria que celebrará el próximo día 2 de 
enero de 2006. 

Otro sí solicita, que sea aceptada la presente renuncia. 

Otro sí solicita, que se de cuenta de la misma a los órganos pertinentes a fin de 
que sea cubierta la baja tal y como marca la legislación en materia electoral. 

En Bunyola, a 27 de diciembre de 2005.” 

El Sr. Sabater afirma que només vol dir dues coses si li permeten,  ja que una 
vegada que el plenari es dona per assabentat de  les renúncia i és acceptada 
per ell, un deixa de ser regidor de l’ajuntament. La primera és que desmenteix 
categòricament una notícia sortida dissabte passat a premsa en relació a que 
ell mai ha presentat la dimissió com a regidor d’hisenda, no presenta la dimissió 
a  res,  sinó  que  presenta  la  renúncia  a  l’acta  de  regidor  i,  com  a  tal,  a  tots 
aquells  drets  que  li  atorga  una  acta  de  regidor.  Amb  aquesta  renúncia  del 
càrrec  de  regidor  no  renuncia  a  les  representacions  que  ostenta  a  entitats  o 
òrgans de la corporació, sinó que serà el plenari el qui decideixi tal i com marca 
la legislació. Vol donar les gràcies a tots els seus companys regidors, tant als 
que estan presents com als regidors d’anteriors legislatures i als que no estan 
presents per diferents motius, Srs. Rubén de Enrique i Sebastià Mateu. També 
vol donar les gràcies sobretot a aquelles persones que ja no són presents, vol 
recordar a Toni Picó, un amic, un company i un mentor. Vol donar les gràcies a 
la confiança que han dipositat en ell diferents membres d’aquest consistori, vol 
donar  les  gràcies  al  Sr.  Mateu  Roig  en  particular,  per  la  confiança  que  va 
dipositar en ell a l’any 95 quan va recolzar la seva candidatura per ser jutge de 
pau  d’aquest  municipi.  També  vol  demanar  perdó  a  totes  aquelles  persones 
que  durant  el  debat  i  discussió  d’aquest  consistori  s’hagin  pogut  ofendre, 
sobretot al Sr. Mateu Roig i a la Sra. Munar, per aquelles paraules inoportunes
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que hagi pogut dir en  l’exercici del seu càrrec. Dit això, es despedeix, no diu 
adéu  sinó  un  “hasta  luego”  i  espera  tornar a  veure,  als  que  hagi  de  tornar  a 
veure, en aquest mateix consistori d’aquí cinc anys i mig. 

La Sra. Batlessa  explica  que  se  fa  difícil  aquest moment  i  no  entrarà  perquè 
respecta moltíssim les decisions de cada persona. Li vol donar les gràcies per 
les dues regidories que ha dutes durant el darrer any de la legislatura passada i 
aquests  dos  anys  i  mig  d’aquesta  legislatura  que  ha  estat  regidor,  sobretot 
d’hisenda que és se que ha donat d’aprendre als altres, per tant, moltes gràcies 
com a bon matemàtic. També per la gestió duta a terme a l’equip de govern, no 
només  de  les  seves  regidories,  sinó  sobre  qualsevol  tema  que  es  pogués 
tractar,  allà  on  demostra  que  en  sap  i  que  té  experiència.  Gràcies  per  les 
estones divertides, que han estat moltes, i moltes gràcies per lo bona persona 
que ets, ets un bon regidor. 

El Sr. Togores afirma que al seu grup li sap greu perquè com a regidor i com a 
polític  ha  prioritzat  sempre  l’interès  del  bé  col∙lectiu  i  ha mirat  per millorar  la 
qualitat  de  vida  del  ciutadà.  Això  és  així  i,  en  paraules  seves,  “blanco  i  en 
botella,  leche”.  També  li  agraeixen  molt  haver  estat  company  seu,  tant  com 
amic, com company de l’equip de govern, de corporació, de plenaris i a tots els 
nivells. Per  tant,  li  diu  que moltes  gràcies  i que  continuen essent  amics  com 
abans. 

El Sr. Mateu Roig diu que realment li sap greu que el Sr. Sabater deixi de ser 
regidor d’aquesta corporació. Des del 99 han estat membres de  l’ajuntament. 
Creu  que  és  una  decisió  que  l’ha meditada  i  que  li  ha  costat  donar  aquesta 
passa. Només pot tenir bones paraules per ell. Que pertànyer a grups polítics 
diferents ha fet que la majoria de vegades no coincidissin en quant a les idees 
polítiques, però sí en quant a les relacions personals, en les ganes de fer feina i 
en dur endavant  totes aquelles coses en bé dels ciutadans. Creu que una de 
les  coses  que  l’ha mogut  com  a  membre  de  la  corporació  ha  estat  servir  al 
poble, per la qual cosa els ciutadans li varen donar la confiança i va ser elegit 
regidor. En  nom del  grup  i  particularment,  li  dóna  les gràcies per haver estat 
membre  d’aquesta  corporació  i  per  la  col∙laboració  que han  tingut  quan  l’han 
necessitat, i li desitja que en les coses que faci tingui els majors encerts. No és 
un adéu definitiu,  si  la seva  intenció és continuar amb  la  intenció de servir al 
poble, que ho pugui fer com s’ho mereix. 

El Sr. Sastre afirma que ja duen sis anys i sap que és una decisió difícil, però 
vol  dir  que  de  l’equip  de  govern,  el  Sr.  Sabater  era  el  regidor  que  més  se 
coneixia les lleis de règim local i l’entramat administratiu. Amb aquest aspecte 
marcava les diferències amb la resta de l’equip de govern. Li sap greu que dels 
que li venen per darrera de la llista, no n’hi ha cap que li arribi. 

El Sr. Riera, des del grup d’Unió Mallorquina, li desitja molta sort i felicitat. Com 
a Bunyolí, vol agrairli  la seva  feina per Bunyola,  ja que els polítics estan mal 
vists  i  espera  que  qualque  dia  es  reconegui  la  feina  dels  que  passen  per 
l’ajuntament. I diu que espera no ser una de les persones que el vegin d’aquí a 
cinc anys.
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La Sra. Munar comenta que sempre sap greu que se’n vagi algú. Que encara 
que el Sr. Sabater li hagi demanat disculpes per lo que li hagi pogut fer, mai li 
ha ofès  i no fa  falta demanar perdó. Li sap molt de greu que se’n vagi i  troba 
que ell era la persona de l’equip de govern que més coherència i més fonament 
tenia. 

El Sr. Negre li vol agrair moltes coses. La primera de totes és que, li va posar 
com a condició de que si anava a la llista com a nº 1, volia que ell anés de nº 2 i 
com a portaveu per dues raons molt importants: una perquè no té cap afan de 
protagonisme  i  l’altra  perquè  el Sr. Sabater  és  una  persona  que  li  dóna  cent 
voltes amb experiència i amb el coneixement de normes,  lleis, etcètera. Agafa 
el  seu  testimoni  i  a  partir  d’ara  serà  el  portaveu  del  grup,  però  sap  que mai 
podrà arribar a l’altura que ha arribat el Sr. Sabater. Una altra cosa, és que ha 
estat una persona que ha fet molta feina i que mai ha exposat en públic el que 
havia fet ni qui era. Ell sempre ha fet una feina callada, molt tècnica. Li demana 
que agafi aquest agraïment  i  li demana perdó si, per ingenuïtat,  l’ha posat en 
situacions  difícils,  perquè  és  una  persona  pragmàtica  i  a  vegades  pot  haver 
estat impulsiu en la presa de decisions, i diu que intentarà fer la feina lo millor 
que  pugui.  Li  dóna  les  gràcies  i  li diu  que pot  comptar  amb ell  per  qualsevol 
cosa en que el pugui ajudar. 

En aquest moment, essent les 20:45 hores, el Sr. Sabater abandona la sessió. 

8.  MOCIONS. 

No se’n formulen. 

9.  PRECS I PREGUNTES. 

El Sr. Sastre comenta que divendres  li varen passar una còpia d’un  fax de  la 
Sra. Rocio que havia enviat a  l’Entitat Local Menor de Palmanyola  referent a 
aquell dia que varen anar a Palmanyola. Diu que no està d’acord perquè xerra 
sobre  directrius  europees  i,  a  més,  demana  qui  és  aquesta  dona,  perquè  si 
l’escrit no el podia enviar la Sra. Batlessa, l’hauria d’haver enviat el Sr. Negre. 
Demana quines atribucions té aquesta senyora i no li pareix bé que sigui ella la 
que envia l’escrit. 

El Sr. Mateu Roig diu que dia 26 de novembre hi va haver una  taula  rodona 
organitzada per l’Associació de veïnats de Palmanyola i després va sabre que 
varen anar regidors de l’equip de govern. Demana si l’associació va convidar a 
tots els regidors de la corporació. 

La Sra. Batlessa contesta que ella hi va anar perquè la varen convidar a ella. 

El Sr. Mateu Roig demana si l’associació va convidar a través de l’ajuntament. 

La Sra. Batlessa respon que ella creu que enviaren un escrit on només figurava 
ella  com  a  Batlessa  i  després  la  cridaren  i  en  cap  moment  li  varen  dir  que
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convidés  als  regidors.  No  recorda  què  deia  exactament  l’escrit  però  diu  que 
varen telefonar, grup per grup, per demanar l’assistència. 

El Sr. Mateu Roig vol que consti que el document de l’associació de veïnats de 
Palmanyola de dia 17 de novembre de 2005 amb RGE nº 3220 va dirigit a tots 
els  regidors de  la corporació  i  llegeix  l’escrit. Per  tant, demanaven a cada un 
dels membres de la corporació la seva assistència. Pel que una vegada més es 
demostra la ocultació reiterada de documents que està fent la Sra. Batlessa als 
membres d’aquesta corporació i, a més, té  la barra de dir que només l’havien 
convidada a ella i no recordava l’altre escrit. Aquest escrit té registre d’entrada 
deu  dies  abans  de  que  es  celebrés  aquesta  taula  rodona  a  Palmanyola,  i 
després  té la barra de dir que els regidors del Partit Popular no hi van. No hi 
varen  anar  perquè  no  tenien  constància  de  que  a  aquesta  taula  rodona 
haguessin estat convidats per l’associació de veïnats. Per tant, queda clar que 
li  oculten  documentació,  perquè  no  és  la  primera  vegada,  han  arribat  molts 
d’escrits dirigits a tots els regidors i la Sra. Batlessa no dóna trasllat d’aquesta 
documentació i de la qual té obligació de donar trasllat. I després té la barra de 
dir mentides en públic, pel que li prega que deixi de dir mentides i que, tota la 
documentació que arribi en nom de qualsevol dels regidors del Partit Popular, 
se’ls remeti. 

La Sra. Munar afirma que el seu grup no s’entera de moltes coses per culpa de 
la Sra. Batlessa i que ella té l’obligació institucional de donar trasllat als papers 
oficials i no dir mentides i dir que no ho han rebut. Demana que s’habilitin unes 
bústies a  l’ajuntament per ells,  tancades amb clau,  i que se’ls posin  totes  les 
cartes que arriben pels regidors del Partit Popular, ja que mai saben si els han 
rompudes o s’han perdut. Diu que amb aquest paper es demostra que se’ls va 
convidar  i  no  li  varen  donar  trasllat.  Troba  que,  com  a  Batlessa,  per  lleialtat 
institucional no se poden fer aquestes coses tan greus, a més, unes cartes del 
Govern  amb  registre  d’entrada  a  l’ajuntament,  mai  la  varen  rebre.  Per  tant, 
demana que no torni a passar i que s’habilitin les bústies. 

El Sr. Ibàñez vol justificar a la Sra. Batlessa amb el tema de convocatòries. Del 
tema de l’associació de veïnats, diu que varen tenir una reunió prèvia amb els 
tècnics per prepara la  taula  rodona i el President li va manifestar que enviava 
una  segona  convidada  a  tots  els  regidors  per  cortesia,  a  pesar  de que el Sr. 
Mateu Roig  li  havia  dit  que no podria  assistir  a  aquesta  reunió per qüestions 
d’agenda. No vol justificar l’actuació de la Sra. Batlessa però podien assistir a la 
reunió de l’associació de veïnats si volien. 

El Sr. Mateu Roig demana la paraula. 

La Sra. Batlessa recorda que estan en el punt de “precs i preguntes” i li diu al 
Sr. Mateu Roig que ja ha pres el seu prec, pel que li diu què demana. 

El Sr. Mateu Roig afirma que vol fer un prec al Sr. Ibàñez per a que no intenti 
justificar lo injustificable i que no intenti manipular, ja que aquí hi ha constància 
d’un escrit que varen dirigir a tots els regidors i hi ha, al menys, cinc que no ho 
han rebut. Per tant, s’està fent una continua ocultació de documents. Li prega 
que no vulgui confondre a  la corporació  i al públic assistent en quant a  lo de
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l’associació  de  veïnats. Diu  que  el President  de  l’associació  el  va  convidar  a 
assistir a aquesta taula rodona com a portaveu del grup i en cap moment li va 
dir que hi poguessin assistir els altres regidors.  I ell com a portaveu, dos dies 
abans de la celebració, va dir que no hi podia assistir. Però si hagués sabut que 
hi podien anar els altres regidors del Partit Popular, hi haguessin assistit. 

La Sra. Batlessa li contesta que no  farà cap referència al primer escrit que ell 
no ha volgut utilitzar  i que no posava cap nom dels  regidors  i, a més, havien 
avisat a tots els partits. I, com a mínim, els seus regidors poden assistir com a 
ciutadans a una taula rodona que se fa per parlar de coses molt importants. 

El  Sr.  Mateu  Roig  li  diu  que  és  una  mentidera  i  una  ocultadora  de 
documentació. 

La Sra. Batlessa amonesta al Sr. Mateu Roig per primera vegada perquè la ha 
ofès. 

El Sr. Mateu Roig reitera que la Sra. Batlessa és una mentidera. 

La Sra. Batlessa amonesta al Sr. Mateu Roig per segona vegada. 

El Sr. Mateu Roig reitera repetidament que la Sra. Batlessa és una mentidera. 

La Sra. Batlessa amonesta al Sr. Mateu Roig per  tercera vegada i  li demana, 
per favor, que surti de la sala. 

El Sr. Mateu Roig afirma que es quedarà com a públic. 

La Sra. Batlessa li demana que surti. 

El Sr. Mateu Roig reitera que la Sra. Batlessa és una mentidera i abandona la 
sala. 

La Sra. Munar diu que li ha  faltat al respecte al Sr. Mateu Roig i  li diu que és 
una dictadora. I reitera que només varen convidar al Sr. Mateu Roig i que a ella 
no l’havien convidada. 

La Sra. Batlessa li demana que no es reiteri. 

La  Sra.  Munar  li  diu  que  qui  falta  al  respecte  és  ella  i  que  també  falta  al 
respecte que no deixi xerrar a la gent. 

Seguidament, els regidors del grup del Partit Popular abandonen la sala. 

En aquest moment, essent  les 21:05 hores,  la Sra. Batlessa aixeca la sessió, 
de la qual s’estén la present acta i jo com a Secretària, en don fe.



20 

Bunyola, 2 de gener de 2006. 

La Batlessa,  La Secretària, 

Maria Cabot Payeras  Maria del Mar Gual Bigas


